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 Protokół Nr XLV/2021  

z Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 16 grudnia 2021 r.    

 

Sesja odbyła się przy zastosowaniu systemu zdalnego trybu obradowania. 

 

      Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak o godz. 13.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”.  

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad dostępne  

a stronie internetowej urzędu www.bip.grojec.pl  

Przewodniczący Rady odczytał klauzulę informacją RODO.  

 

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Starostę Grójeckiego, 

członków Zarządu Powiatu, Skarbnika Powiatu oraz wszystkich oglądających 

transmisję.    

 

Ad. 2  

Obecnych 20 radnych na sesji, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak  przypominał, że na ostatniej Sesji Rady 

Powiatu została podjęta uchwała w sprawie medalu „Zasłużony dla Powiatu 

Grójeckiego”. Rada Powiatu przyznała medal p. Jackowi Wichowskiemu byłemu 

Komendantowi Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Grójcu.   

W następnej kolejności Przewodniczący Rady oraz Zarząd Powiatu wręczyli  

p. Jackowi Wichowskiemu medal „Zasłużony dla Powiatu Grójeckiego” i podziękowali 

za pracę.   

Pan Jacek Wichowski złożył podziękowania Przewodniczącemu Rady, Zarządowi 

Powiatu oraz całej Radzie Powiatu.   

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przedstawił nowego Komendanta 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Grójcu p. Marcina Błońskiego.   

Komendant  Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Grójcu p. Marcin Błoński 

podziękował p. Wichowskiemu za ponad 20 lat służby gdzie przez ten czas wiele 

http://www.bip.grojec.pl/
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zadań zostało wykonanych. Komendant również podziękował Zarządowi oraz Radzie 

Powiatu za współpracę.      

Ad. 3  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

5.1. zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2021, 

5.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2021-2037”; 

5.3. ustalenia rozkładu godzin pracy oraz harmonogramu dyżurów aptek 

ogólnodostępnych w dni powszednie, w niedziele, święta i inne dni wolne  

od pracy na terenie Powiatu Grójeckiego na 2022 rok, 

5.4. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Grójeckim  

i Powiatem Rawskim w zakresie przejęcia zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

5.5. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Grójeckim  

i Miastem Radom w zakresie przejęcia zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego, 

5.6. uchwalenia „Program współpracy powiatu grójeckiego z organizacjami 

pozarządowymi, podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku publicznego 

oraz kołami gospodyń wiejskich na rok 2022”, 

5.7. ustalenia wysokości diet dla  radnych powiatu oraz zasad jej przyznawania  

 i wypłacania oraz zwrotu kosztów podróży. 

6.  Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

7. Interpelacje i zapytania radnych.  

8. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Zamknięcie posiedzenia.  

Porządek obrad został przyjęty.  

Ad. 4  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego – przedstawił Starosta Krzysztof Ambroziak /załącznik/.  
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Radny Wojciech Wojtczak odniósł się do pkt. 7 sprawozdania Starosty Grójeckiego 

dot. regulacji stanu prawnego dróg powiatowych. Radny prosi o przybliżenie tematu  

o jakie drogi chodzi i jaki jest sposób załatwienia tego stanu prawnego.    

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że aby pozyskać dofinansowanie musi 

być uregulowany stan prawny drogi  czyli musimy być możliwość dysponowania 

gruntami i są drogi od wielu lat nieuregulowane. Dyrektor PZD otrzymał zobowiązanie 

aby stopniowo regulować drogi poprzez decyzję Wojewody i udało nam się kilka dróg 

uregulować między innymi odcinki skarbu państwa przy kolei droga Warka - Chynów. 

Regulujemy także drogi, które są zgłaszane do dofinansowania. (drogi na terenie gm. 

Mogielnica, Belsk Duży). Na przyszły rok również przygotowujemy wnioski do 

programów czy dofinansowywania z budżetu woj. mazowieckiego i podejmujemy 

działania aby te odcinki były uregulowane. (Nowe Miasto, Warka) 

 

Radny Wojciech Wojtczak poprosił o przygotowanie wykazu dróg powiatowych, które 

będą podlegały regulacji oraz wykazu, które zostały już uregulowane.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do pkt. 2 sprawozdania dot. zmian w Regulaminie 

Organizacyjnym Starostwa Powiatowego. Radny prosi o przedstawianie zmian. 

Następnie odniósł się do pkt. 5 sprawozdania dot. uregulowania stanu prawnego 

Muzeum w Warce oraz pkt. 6 gdzie zarząd wstępnie wyraził zgodę na zaciągnięcie 

kredytu przez SP ZOZ w Nowym Mieście. Radny zwraca się z zapytaniem dlaczego 

zarząd wyraził zgodę na zaciągnięcie kredytu z zastrzeżeniami i jakiej wysokości jest 

to kredyt.    

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że zmiana Regulaminu Organizacyjnego 

Starostwa jest spowodowana utworzeniem filii Wydziału Komunikacji w Mogielnicy od 

1 stycznia 2022 r. Filia będzie obsługiwała mieszkańców z terenu gm. Mogielnica oraz 

Nowe Miasto.  Odnosząc się do sprawy Muzeum poinformował, że organem 

prowadzącym jest Powiat oraz Ministerstwo Kultury. Grunty i budynki należą do 

Powiatu a zbiory do Muzeum. Dyrektor Muzeum wystąpiła z pismem o uregulowanie  

czyli przekazanie Muzeum. Zarząd zapoznał się ze sprawą i szuka rozwiązań może 

dzierżawa lub użyczenie. Obecnie nie ma możliwości przekazania w trwały zarząd 

ponieważ Muzeum ma osobowość prawną.  Następnie Starosta odniósł się do sprawy 

kredytu dla SP ZOZ poinformował, że dyrektor wystąpiła z pismem o kredyt obrotowy 
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z poręczeniem powiatu w wysokości 1. 000.000 lub 1.200.000 zł. Zastrzeżenia są 

takie, że sprawa została skierowana do Skarbnika, który ma przygotować informacje 

dot. możliwości poręczenia takiego kredytu i czy to będzie obciążać nasz budżet.        

              

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 5.1  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniający Uchwałę Budżetową Powiatu 

Grójeckiego na rok 2021 – przedstawił p. Witold Kępka Skarbnik Powiatu /załącznik/  

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 21 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/278/2021 została przyjęta 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 5.2 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2021-2037 – przedstawił p. Witold Kępka 

Skarbnik Powiatu /załącznik/ 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 21 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/279/2021 została przyjęta 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  
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Ad. 5.3  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

oraz harmonogramu dyżurów aptek ogólnodostępnych w dni powszednie, w niedziele, 

święta i inne dni wolne od pracy na terenie Powiatu Grójeckiego na 2022 rok – 

przedstawił Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak /załącznik/  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 21 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/280/2021 została przyjęta 20 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 5.4  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Powiatem Grójeckim i Powiatem Rawskim w zakresie 

przejęcia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. /załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 21 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/281/2021 została przyjęta 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 5.5  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Powiatem Grójeckim i Miastem Radom w zakresie przejęcia 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. /załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 21 radnych. Uchwała Rady Powiatu 
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Grójeckiego Nr XLV/282/2021 została przyjęta 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 5.6  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie uchwalenia „Program 

współpracy powiatu grójeckiego z organizacjami pozarządowymi, podmiotami 

prowadzącymi działalność  pożytku publicznego oraz kołami gospodyń wiejskich na 

rok 2022”. /załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji Powiatu  poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/283/2021 została przyjęta 20 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 5.7  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie ustalenia wysokości diet dla  

radnych powiatu oraz zasad jej przyznawania  i wypłacania oraz zwrotu kosztów 

podróży. /załącznik/  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Adam Balcerowicz poinformował, że na 

posiedzeniu komisji podczas dyskusji na wniosek radnego Adolfa Maciaka komisja 

dokonała zmian w projekcje uchwały.  

Zmianie uległy w § 2 pkt 2 i 3 dot. wysokości diety.   

pkt. 2) dla radnego pracującego w jednej komisji - 50 %  

pkt. 3) dla radnego pracującego w co najmniej  dwóch  komisjach - 65 %  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że na poprzedniej sesji była dyskusja na 

temat podwyżek podjętych przez Sejm oraz została uchwalona podwyżka dla Starosty 

za którą dziękuję. Podwyżki dla rannych zostały przesunięte na dzisiejszą sesję. 

Podwyżki zostały ustalane odgórnie a na sesji trwała dyskusja szczególnie  

p. Wojtczaka na temat wynagrodzenia Starosty. Następnie Starosta odniósł się do 

pracy radnych. Poinformował, że najwięcej pracy, odpowiedzialności ma Starosta, 
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Wicestarosta oraz Zarząd Powiatu dot. współpracy z radnymi. Przygotowany projekt 

uchwały był zgodny z przepisami. Dziś słyszymy, że po obradach Komisji Finansów 

zostały wprowadzone zmiany dot. podwyżek dla radnych pracujących  

w jednej i w dwóch komisjach. Starosta odnosząc się do propozycji komisji 

poinformował, że to nie jest do końca sprawiedliwe. Zmiany zostały zaproponowane  

i na dzisiejszej sesji musimy przegłosować uchwałę. Starosta odnosząc się do pracy 

radnych poinformował, że Przewodniczący Rady jest kilka razy w tygodniu  

w Starostwie jak również członkowie Zarządu i Przewodniczący Komisji, którzy 

również są w Starostwie i współpracują z samorządami oraz mieszkańcami. 

Najmniejsza praca jest dla osób, które pracują w jednej lub w dwóch komisjach i ta 

podwyżka dla nich jest omawiana. Jest  znaczna grupa radnych, która kontaktuje się 

z urzędem i interesuje się sprawami powiatu (radny Władysław Kumorek, Dariusz 

Piątkowski, Teresa Bednarska, Michał Pruś, Grażyna Kijuc, Paweł Iwanicki) ale są 

również radni, którzy nie kontaktują się ze Starostą a nawet przeszkadzają to radny 

Wojciech Wojtczak, Anna Steczkowska oraz Adolf Maciak.  

Radna Grażyna Kijuc zabierając głos poinformowała, że Starosta niepotrzebnie dzieli 

radnych. Radni, którzy może nie po myśli Starosty zabierają głos na sesjach to oni nic 

złego nie robią oni mają wątpliwości i chcą je wyjaśnić. Następnie radna 

poinformowała, że z informacji jakie można uzyskać z internetu niektóre Starostwa nie 

przyznają maksymalnych podwyżek. Jeśli Przewodniczący Rady ma 100% to trzeba 

zachować jakiś proporcje w przypadku pozostałych radnych.  

Radny Adolf Maciak poinformował, że nie rozumie dlaczego Starosta atakuje 

niektórych radnych a mija się Starosta z prawdą o mówieniu „o niepracowaniu”. Radny 

poinformował, że spotkania organizowane przez Starostę na terenie gminny Belsk 

Duży odbywały się ale bez powiadomienia jego osoby. Teraz Starosta mówi, że ja nie 

pracuję. Należy się zastanowić nad tym co się mówi. My nie jesteśmy leniami, 

wypełniamy swoje obowiązki. Podwyżka diet jest wyrównaniem gdzie niektórzy będą 

mieli 100% czy 90% kwoty bazowej a niektórzy 50% czy 45%. Nie jesteśmy zapraszani 

na spotkania a jak nie jesteśmy to nie będzie się na siłę wpraszać. 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że nie nazwał nikogo leniem tylko 

powiedział, że zróżnicowanie zaproponowane przez wiele samorządów wcześniej 

przed nami jest niesprawiedliwe i to co jest teraz proponowane według niego też jest 

niesprawiedliwe. Są radni np. p. Iwanicki gdzie spotykaliśmy się z mieszkańcami czy 

Burmistrzem w sprawie inwestycji czy radny Kumorek, który pyta się o drogi i inne 
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zadania na drogach.  

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że został tą dyskusją zmobilizowany do 

zabrania głosu. Starosta swoją wypowiedzią podzielił radnych (opozycję). Starosta 

twierdzi, że my nie działamy w terenie i nic nie robimy. Nie chwaliliśmy się dotąd jako 

radni opozycyjni, szczególnie Klubu PiS ale działamy w terenie. W czasie pandemii 

COVID zarzucano mi, że nie biorę udziału w walce z pandemią. Radny poinformował, 

że Klub PiS przekazał swoje diety na walkę z chorobą dziewczynki oraz przekazana  

została kwota 7 tys. zł. na walkę z chorobą chłopca sportowca. Radny zwrócił się  

z zapytaniem czy Wy przekazaliście jakieś pieniądze. Radny przypominał, że Starosta 

jako Powiat na walkę z COVID-19 przekazał tylko 100 tys. zł. Odnosząc się do sprawy 

spotkań radny poinformował, że protestuje ponieważ w obecnych czasach jest taka 

łączność (maile, laptopy), że nie ma chyba problemu wysłać informację dot. odbiorów 

inwestycji czy innych informacji. Następnie radny odniósł się do spotkania z dnia  

1 lipca 2019 r. Piknik w Błędowskich Sadach gdzie Starosta stał na trybunie i do 

wszystkich mieszkańców powiedział, że będzie budował drogi na terenie gminy 

Błędów. Ja jako radny protestuje przeciwko takiej budowie jaka jest czyniona przez 

Starostę. Inwestycje są wykonywane dla grup producenckich na obrzeżach gmin 

oprócz drogi do Kozietuł to niech Starosta na to zwróci uwagę. Obecnie budżet gminy 

jest obciążany przez Starostę, że tylko wspomaganie gminy wystarcza aby 

podbudować drogę ale budżet jest naruszony  a Starosta nie występuje o żadne 

wsparcie. Radny przypominał o drodze w Zalesiu. Radny zaproponował, że można  

w ogóle zrezygnować z diet i przekazać jena  cele charytatywne. Następnie odniósł 

się do wysokich zarobków Starosty w porównaniu z innymi Starostami, którzy pełnili  

te funkcje w poprzednich latach.  

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że p. Wojtczak jest aktywny ponieważ 

najwięcej skarg na Starostę, Przewodniczącego Rady do Wojewody jest właśnie od 

radnego. Najwięcej kłamstw jakie są przekazywane na sesjach w Błędowie jest 

również że strony radnego Wojtczaka. Radny zaangażował się również mocno  

w sprawy na terenie gm. Mogielnica w sprawie referendum aby odwołać Burmistrza. 

Starosta poinformował, że należy zajmować się sprawami ważnymi dla powiatu. 

Wicestarosta Jolanta Sitarek poinformowała o przekazanych środkach przez Klub 

Powiat Spawany i Przyjazny w kwocie kilkunastu tysięcy złotych na walkę  

z COVID-19.    
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Radna Anna Steczkowska poinformowała, że to co powiedział Starosty o pracy 

radnych to jest wyłączenie tylko subiektywna ocena Starosty i to obraża niektórych 

radnych. Radna poinformowała, że jest w stałym kontakcie z Burmistrzem gdzie 

rozmawiamy i rozwiązujemy problemy mamy cele i zadania. Wypowiedź Starosty na 

temat pracy radnych nigdy nie powinna paść. Starosta swoją wypowiedzią odnośnie 

zmiany diet radnych zmanipulował, tak jakby to Klub PiS wystąpił o podwyżkę a tak 

nie było. My chcieliśmy zmian w uchwale ponieważ uważaliśmy, że ta uchwała  

z 2002 r. jest dyskryminująca niektórych radnych. Radna zwróciła się z zapytaniem 

czym różni się praca Wiceprzewodniczącego Rady od pracy zwykłego rannego. 

Przewodniczący Rady oraz Zarząd Powiatu ma 100% kwoty bazowej i my chcieliśmy 

aby odjąć 10% a dołożyli radnym.  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że nie było takiej propozycji 

 i radna nie powinna wprowadzać w błąd.  

Radna Anna Steczkowska poinformowała, że takie ustalenia były na Klubie.  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że zmiany zostały 

zaproponowane na posiedzeniu Komisji Finansów i zostały przez komisję przyjęte. 

Przewodniczący Rady prosi o zabieranie głosu na temat projektu uchwały. Następnie 

zabrał głos radnej Annie Steczkowskiej.  

Radna Anna Steczkowska prosi o udzielenie głosu.  

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy w obradach.  

Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

Radny Dariusz Piątkowski poinformował, że trwają kłótnie nad czymś co było ustalone 

na Komisji Finansów. Wniosek p. Adolfa Maciaka na komisji jest powieleniem jego 

sugestii ponieważ nie mógł wnioskować na komisji gdyż nie jestem członkiem tylko 

uczestniczył w posiedzeniu. Sprawa dot. pracy czy braku tej pracy przez radnego 

będzie w przyszłości rozliczona przez wyborców. Nie należy także porównywać 

naszego powiatu do innych powiatów czy gmin ponieważ są różne zadania inny jest 

obszar jak również ilość mieszkańców jest różna. Odnoście przekazywania diety to 

każdy ma swoje sumienie i może z dietą zrobić co będzie chciał. Odpowiedzialność 

Starosty i Zarządu jest duża ponieważ podpisują różne dokumenty. Projekt uchwały 

dot. diet radnych jaki zastał przyjęty przez Komisję Finansów jest bardzo dobrym 

rozwiązaniem i jest adekwatny do pracy i odpowiedzialności radnych.  
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Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że wszystko było ustalone na 

Komisji Finansów i uchwała powinna być przegłosowana a dyskusja jest niepotrzebna.   

Radna Marzena Kołacz-Rosołowska poinformowała, że Zarząd otrzyma dietę od której 

będzie odprowadzony podatek. Osoba, która nie wie czym zajmuje się 

Wiceprzewodniczący Rady ma otrzymać prawie te same pieniądze, które członek 

zarządu, który przynajmniej raz w tygodniu jest w urzędzie, spotyka się  

z mieszkańcami. Nie porównujmy pracy i zaangażowania radnego, który nie pełni 

żadnej funkcji z pracą i zaangażowaniem Członka Zarządu czy Starosty. Taka sama 

sytuacja jest z Przewodniczącymi Komisji. Porównywanie wysokości diet do innych 

powiatów też nie jest miarodajne ponieważ nie wiemy jaka jest tam sytuacja 

finansowana i gospodarcza. Następnie odniosła się do współfinansowania inwestycji 

na terenie gminy Pniewy gdzie gmina dokłada znaczne środki. Następnie 

poinformowała, że wiele razy przekazywała środki finansowe na różnego rodzaju 

zbiórki charytatywne a nasza praca zostanie zweryfikowana przez wyborców tak jak to 

powadził radny Piątkowski.      

 

Radny Władysław Kumorek poinformował, że jest radnym wiele lat i ma doświadczenie 

i chciały coś powiedzieć nie urażając nikogo i nie wymieniając żadnych nazwisk. 

Działalność radnego to działalność społeczna. Osoby, które mówią, że pchają się do 

władzy bo zawsze z tego coś będzie to się mylą ponieważ do tej pracy trzeba jeszcze 

dokładać. Jeśli już oceniamy i różnicujemy pracę to nie można porównywać pracy 

stałej jaką pełni Starosta czy Wicestarosta jak i również członka Zarządu. Radny podał 

przykład gdzie namawia się osobę aby startowała do radny gminy czy powiatu  

i człowiek powszechnie szanowany mówi, że tam jest osoba która nakradła i narobiła 

przekrętów. Radny powinien mieć wynagrodzenie takie aby nie zdarzały się przypadki 

lobbowania lub donoszenia co się dzieje w radzie. Jeśli osoba dobrze pracuje i jest 

wniosek np. w połowie kadencji o podwyższenie wynagrodzenia to jest jak najbardziej 

to zasadne. Zdarzają się jednak przypadki gdzie już na pierwszej sesji jest wniosek  

o najwyższe wynagrodzenie i to jest niedobrze odbierane. Radny poinformował, że na 

przestrzeni swojej pracy w Radzie Powiatu był świadkiem przypadku kiedy Starosta 

mówił, że nie chce żadnej podwyżki i nawet opuścił salę obrad podczas głosownia  

w tej sprawie a po zakończeniu głosowania w pokoju był zastawiony stół  

i podziękowanie. Następnie radny przypominał, że na początku poprzedniej kadencji 

było szkolenie dla Przewodniczących Rad w Poznaniu. Po wyliczeniu kosztów tego 



11 
 

wyjazdu byłaby to znaczna kwota dla powiatu. Aby dać przykład wyliczyłem sobie tylko 

koszty paliwa. Radny poinformował, że przysłuchiwał się dyskusji gdzie było wiele racji  

ale wstrzyma się od głosu nad uchwałą.             

Radny Michał Pruś prosi o udzielenie głosu radnej Steczkowskiej ponieważ niektórzy 

radni wypowiadają się długo i nie zawsze w temacie.    

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że jest znaczna różnica  

w wypowiedzi radnej Steczkowskiej  i radnego Kumorka.  

Starosta Krzysztof Ambroziak zgłosił formalny wniosek o zakończenie  dyskusji nad 

projektem uchwały dot. diet radnych i przejście do głosowania nad projektem uchwały.  

Radna Anna Steczkowska prosi o głos podczas dyskusji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że padł wniosek formalny i nikt teraz nie ma 

prawa głosu.  

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty większością głosów 14 głosów „za” przy 3 głosach 

wstrzymujących się” i 3 głosach „przeciw”.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych. 

W głosowaniu imiennym wzięło udział 20 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XLV/284/2021 została przyjęta 14 głosów „za” przy 6 głosach 

„wstrzymujących się”. (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 6 

Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego. 

Przewodniczący Komisji Finansów Adam Balcerowicz poinformował, że komisja obyła 

jedno posiedzenie gdzie zaopiniowała projekty uchwały, które były przedmiotem obrad 

dzisiejszej Sesji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty Robert Lipiec  poinformował, że komisja obyła jedno 

posiedzenie gdzie zaopiniowała projekt uchwały, który były przedmiotem obrad 

dzisiejszej Sesji Rady Powiatu. Komisja omówiła również temat dofinansowania do 

wycieczek szkolnych gdzie powiat miał problemy ze złożeniem wniosku i brakiem 

dofinasowania.  
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Ad. 7 

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że nie wpłynęła interpelacja.  

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem ile czasu będzie zamknięty most 

oraz trasa, która została przerwana przez deszcz nawalny ponieważ zabezpieczenia 

w tym miejscu są niewystarczające i może dojść do kolizji drogowej mimo tego, że są 

znaki drogowe.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że jeśli chodzi o most w Główczynie to są 

środki zabezpieczone w wysokości 100 tys. zł. w uchwale na to zadanie. Starosta 

poinformował, że sztab kryzysowy Wojewody nie uznał tej szkody.   

 

Radny Robert Lipiec odnosząc się do sprawy poinformował, że nie były podejmowanie 

działania ponieważ czekaliśmy na komisję od Wojewody, która w końcu nie 

przyjechała. Wyrobisko jest zabezpieczone gdzie został nasypany tłuczeń. 

Nawierzchnia w tym roku zostanie przywrócona.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do wycinki krzaków w Starej Wsi gdzie z jednej strony 

gałęzie wychodzą na jezdnię.   

 

Radna Anna Steczkowska zwróciła się z zapytaniem ile będą kosztowały budżet 

podwyżki, które dziś zostały uchwalone. Następnie zwróciła się z pytaniem kiedy będą 

wycinane krzewy wzdłuż dróg powiatowych na terenie gminy Nowe Miasto gdzie 

Burmistrz kilkakrotnie zwracał się w tej sprawie do Starosty. Gmina Nowe Miasto jest 

pomijana jeśli chodzi o inwestycje drogowe gdzie w tym roku nie ma żadnej inwestycji 

drogowej.   

 

Skarbnik Powiatu Witold Kępka poinformował, że środki na podwyżki diet dla radnych 

są zabezpieczone i jest to kwota ok. 86 tys. zł. z wyrównaniem od sierpnia 2021 r.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że w ciągu całego roku nie można 

wykonywać wycinki ponieważ są ograniczenia jak ochrona ptaków. W ciągu jednego 

miesiąca nie zostaną wykonane prace na wszystkich drogach powiatowych są 
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wykonywane sukcesywnie. Odnosząc się do inwestycji drogowych na terenie gm. 

Nowe Miasto Starosta poinformował, że radna jest niezorientowana co się dzieje w tej 

sprawie. Odbyły się spotkania z Burmistrzem w sprawie inwestycji na terenie gminy  

i są pewne ustalenia gdzie budżet jest przygotowany i inwestycje będą realizowane.        

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem na jakiej podstawie prawnej ma 

Starosta decydować o pracy radnego i zwracać na publicznym forum uwagi. Radny 

poinformował, że to radni sprawdzają pracę Starosty a nie odwrotnie. Starosta na sesji 

powinien odpowiadać na wszystkie zadane pytania.     

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że radny Wojtczak na sesjach zadaje 

pytania i ma dużo wątpliwości więc ja też mam wątpliwości to zadaje pytania i wyrażam 

swoje opinie i tego nikt nie zabroni.              

 

Ad. 8 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Burmistrz Mogielnicy Sławomir Chmielewski podziękował za umożliwienie 

uczestnictwa w obradach. Następnie  poinformował, że na Facebooku ukazał się wpis 

radnego Wojciecha Wojtczaka. Burmistrz odczytał wpis, który jest obraźliwy dla jego 

osoby „Przez tego Burmistrza nie otrzymałem do dziś zapłaty za obsługę sali 

gimnastycznej w LO przy Nowomiejskiej 14 tys. Na dzień przed wyborami oddałem 

inwentaryzację powykonawczą obiektu tylko po to aby Burmistrz chwalił się swoimi 

osiągnieciami wybudowania sali  gimnastycznej tuż przez wyborami. Bez dokumentacji 

geodezyjnej nie byłoby odbioru budowlanego. Zresztą kilku wykonawców zrobił  

w bambuko (gazownika, brukarza, windziarza) gdyby nie wybory wszyscy bylibyśmy 

spłaceni przez wykonawcę. Do dzisiaj nas nie przeprosił ani nie podziękował. Od tej 

pory złośliwie zrezygnował z moich usług geodezyjnych zaliczając doktorat 

pomagałem gdzie znajdują się gatunki ptaszków w Województwie Mazowieckim. 

Zwykły wysługus, pomogę w referendum o wyrzucenie tej kanalii z funkcji Burmistrza 

wiem jak to zrobić i służę pomocą”. Podpisane radny powiatowy Wojciech Wojtczak. 

Burmistrz zwrócił się z zapytaniem do radnego czy Pan potwierdza, że jest to Pana 

wpis.  

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że jest to jego wpis i jest to pełna prawda.  
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Burmistrza Sławomir Chmielewski poinformował, że jeśli się kogoś oskarża to trzeba 

mieć dowody. W związku z tym, że radny podaje nieprawdę bo jeśli Pan twierdzi, że 

przeze mnie nie otrzymał zapłaty 14 tys. to proszę pokazać rachunek za, który gmina 

Panu nie zapłaciła w przypadku hali sportowej przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących.  Pan mówi nieprawdę ponieważ wszystkie rachunki zostały 

uregulowane i w związku z tym daje Panu szansę. Proszę mnie przeprosić za 

pomówienia i zamieścić wpis o treści „ Przepraszam Burmistrza Mogielnicy Sławomira 

Chmielewskiego za pomówienia, które nie mają oparcia w faktach a które zamieściłem 

na Facebooku z podpisem radny powiatowy Wojciech Wojtczak”. Następnie Burmistrz 

poinformował, że wszystkie rachunki zostały zapłacone wykonawcy głównemu przy 

budowie hali. Jeśli przeprosiny się nie ukażą to przeciwko Panu zostanie skierowany 

pozew o naruszenie dóbr osobistych.  

Burmistrz odniósł się do wpisu dot.  „zaliczając doktorat pomagałem gdzie znajdują się 

gatunki ptaszków”. Chce Pan abym Panu przeprowadził test z rozpoznawania 

ptaszków bo jak mi Pan pomagał to znaczy, że Pan się zna.  

 

Radny Michał Pruś oraz radna Anna Steczkowska poinformowali, że to nie jest temat 

na Sesję Rady Powiatu.   

 

Radna Teresa Bednarska poinformowała, że to nie jest spawa na sesję nie jesteśmy 

na sali sądowej.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że jesteśmy w punkcie wolne 

wnioski i oświadczenia radnych i w tym punkcie każdy może się swobodnie 

wypowiedzieć.  

 

Radna Anna Steczkowska poinformowała, że jest to punkt wolne wnioski  

i oświadczenia radnych a nie gości zaproszonych.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poprosił o zachowanie spokoju podczas 

obrad.  

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski poinformował, że radny Wojtczak jest radnym 

powiatowym i to jest właściwe miejsce na tę sprawę. 
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Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak wyjaśnił, że Burmistrz jako mieszkaniec 

powiatu prosił o zabranie głosu na sesji i ma to tego prawo.   

 

Radna Anna Steczkowska zwróciła się z zapytaniem dlaczego radnym nie jest 

udzielany głos. 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poprosił o spokój na obradach.  

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski odnosząc się do wpisu radnego dot. braku zapłaty 

za usługi geodezyjne zwrócił się z zapytaniem czy radny Wojtczak ma wykształcenie 

geodezyjne z uprawnieniami, prosi o kopie dokumentów.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poprosił o spokój na obradach i możliwości 

wypowiedzenia się Burmistrzowi.  

Następnie poinformował, że każdy mieszkaniec powiatu po wcześniejszym 

poinformowaniu może wziąć udział w obradach.    

 

Kontynuując Burmistrz przedstawił wyniki kontroli NIK gdzie poprzedni Starosta oracz 

Członek Zarządu Wojciech Wojtczak przy zadaniu budowa Centrum Edukacyjno-

Muzealnego w Warce gdzie zostało udzielone zamówienie na wykonanie robót 

budowalnych o wysokości 254 tys.  z pominięciem przepisów ustawy prawo zamówień 

publicznych. Radny Wojtczak w bambuko zrobił cały powiat. Na zakończenie Burmistrz 

poinformował, że czeka na przeprosiny radnego Wojtczaka trzy dni jak nie będzie 

przeprosin sprawa trafi do sądu. 

Burmistrz podziękował radnym za dobrą współpracę ze Starostą, Członkami Zarządu 

oraz Przewodniczącemu Rady za umożliwienie uczestnictwa w obradach.  

Następnie złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.   

 

Radny Władysław Kumorek odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza poinformował, że 

Burmistrz nie powinien robić niedźwiedziej przysługi Staroście i naszemu powiatowi. 

Radny odniósł się do programu „Sprawa dla reportera” informując, że jest Pan ostatnią 

osobą z którą porządni ludzie chcieliby rozmawiać.    

 

Radny Wojciech Wojtczak złożył wniosek do Przewodniczącego Rady aby zlikwidował 

przycisk, który wyłącza głosy radnych. Przewodniczący Rady nie ma takiego prawa 
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przerywać wypowiedź danego radnego. Radna Steczkowska wypowiadała się 

merytorycznie na temat i głos został jej kilka razy odebrany jak również innym radnym. 

Sprawa powinna być zgłoszona do Wojewody Mazowieckiego. Odnosząc się do 

wypowiedzi Burmistrza i tego co napisał na Facebooku radny poinformował, że nie 

wycofuje się z tych słów a Burmistrz może występować na drogę sądową. Użycie 

słowa „kanalia” było użyte w związku ze sprawą dzieci i szkoły w Kozietułach gdzie 

rodzice dbają o szkołę i chcą aby dzieci tam się uczyły a Burmistrz podejmuje działania 

niekorzystne dla tej społeczności.   

 

Radny Adolf Maciak zwrócił się do Przewodniczącego Rady i Klubu, który reprezentuje 

informując, że wypowiedź Starosty była nie na miejscu. Na posiedzeniu Komisji 

Finansów wszystko było ustalone a dziś na sesji Przewodniczący Rady nie zareagował  

jest tu jakaś dwulicowość. Z wypowiedzi Starosty można wywnioskować, że jest 

człowiekiem mściwym. Radny poinformował, że ma pretensje do Przewodniczącego 

Rady, że w porę nie zareagował i nie przerwał tej wypowiedzi. Jedni radni mogą więcej 

drudzy mniej a tak nie powinno być.    

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że nie wszyscy zrozumieli intencję jego 

wypowiedzi. Radny Maciak mówił o ustaleniach na Komisji Finansów ale nie wszyscy 

wiedzieli o tych ustaleniach dopiero dziś się dowiedzieli. Starosta poinformował, że 

wyraził swoją opinię na dany temat.  Następnie przypominał jak radny Maciak głosował 

przeciwko jego podwyżce  jak również radny nie głosował za wotum zaufania dla 

zarządu oraz głosował przeciwko budżetowi gdzie były wpisane drogi z terenu gminy 

Belsk Duży.        

 

Radny Michał Pruś poinformował, że nie tak wyobrażał sobie dzisiejsze posiedzenie 

myślał, że będzie to szybka i sprawna sesja. Następnie w imieniu Klubu złożył życzenia  

z okazji zbliżających się Świąt Bożego Naradzenia.     

 

Radny Robert Lipiec poinformował o otwarciu filii Wydziału Komunikacji  w Mogielnicy. 

Radny podziękował Zarządowi Powiatu oraz Burmistrzowi Mogielnicy za podjęte 

działania. Następnie złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego 

Naradzenia i Nowego Roku.     
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Radna Anna Steczkowska zwracając się do Starosty poinformowała, że jeśli zadaje 

pytanie Staroście to oczekuje merytorycznej odpowiedzi. Odnośnie inwestycji 

drogowych radna poinformowała, że sprawa była omawiana z Burmistrzem Nowego 

Miasta.   

 

Radny Wojciech Wojtczak wnioskuje aby na sesję zaprosić Stowarzyszenie odnośnie 

zamknięcia szkoły w Kozietułach.     

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak  poinformował, że jeśli p. Ewa Mróz 

skontaktuje się z nim to nie ma przeszkód aby uczestniczyła w posiedzeniu.  

 

Radna Anna Steczkowska zwróciła się z apelem o pomoc dla 10-letniej dziewczynki, 

która jest chora na raka mózgu. 

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem czy telewizja TVP Info może 

uczestniczyć w obradach.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak  poinformował, że każdy może przyjść na 

Sesję Rady Powiatu.  

Następnie w imieniu wszystkich radnych złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Bożego Naradzenia.                        

 

Ad. 9 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Janusz 

Karbowiak o godz. 15.35 zamknął posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam 

Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

     Protokołowała:                                                                    Przewodniczył: 

 

     Ineza Banach                                                                    Janusz Karbowiak   


